
Iz naše stanovske 
organizacije. 

+ Brežiško-sevniško učiteljsko društvo je 
zborovalo dne 5. VI. v Sevnici. — Navzočih od 
82 članov 58, opravičilo se je pa 11 članov. 

Po pozdravnem govoru in nekaterih formal
nostih se je odobril zadnji zapisnik in se prešlo 
k društvenim zadevam. 

Prečitali so se razni dopisi, ki so se teme
ljito razmotrivali, nakar se je prešlo preko zna
nega mariborskega predloga glede revizije go
spodarskega stanja našega poverjenistva k pri
hodnji točki dnevnega reda. 

O vprašanju »Jeli sme predsednik sistirati 
ponovno stavljeni; že izglasovani predlog, dalje, 
če je primoran eden in isti predlog pri vsakem 
zborovanju staviti na glasovanje«, so bila mnenja 
deljena, zato se sklene sestaviti pravilnik, kar bo 
izvršil odbor, pomnožen s tovarišem Knapičem. 

Nato se oglasi k besedi bivši predsednik tov. 
Pečnik in z jedrnatimi besedami bodri članstvo k 
stanovski zavednosti in k onemu lepemu tovari
štvu, ki nas je toliko let družilo v iskreni tova
riški ljubavi. 

Sledili sta dve predavanji, ki sta vzbudili 
splošno zanimanje. — 1. Tov. Jakopec: »O pred
vojni učiteljski organizaciji v Rusiji« in 2. Tov. 
Zomer: O učilih »Kosmos«. 

Obema predavateljema se tov. predsednik za
hvali za njihov trud. 

Sprejeta sta bila sledeča predloga, ki se naj 
pošljeta na merodajna mesta: 

1. Poverjeništvu UJU Ljubljana! Učiteljsko 
društvo brežiškosevniškega okraja je na svojem 
zborovanju dne 5. junija 1926 v Sevnici razmo
trivalo tudi a naših gospodarskih organizacijah, 
posebno o Učit. tiskarni ter ugotovilo sledeče: 

Učiteljska tiskarna: Naše gospodarske orga
nizacije naj bodo izraz gospodarske moči cele or
ganizacije in članstva, zato naj temelje na na
čelih najširšega demokratizma ter naj ostanejo 
deleži kolikor mogoče nizki, da bo omogočen pri
stop čim večjemu številu članstva. 

2. Učit. društvo za brežiškosevniški okraj je 
mnenja, da so odloki, kakor je oni velikega župana 
v Ljubljani z dne 22. V. 1926, št. 5808. ki govori 
o omejitvi proračuna za stvarne šolske potreb
ščine, kvarni odnošajem med krajnim šolskim sve
tom in občino, torej tudi napredku šole ter morejo 
že sedaj na mnogih krajih napeto razmerje med 
šolo in občino še poostriti. 

Zato prosi društvo poverjeništvo. naj stori 
tozadevno primerne korake, da se vsebina tega 
odloka še pred sestavo novih proračunov omili in 
se s tem izogne nepotrebnemu nesoglasju, ki bo 
naravna posledica tega odloka. 

Po oficijelnem delu smo se zbrali k skupne
mu obedu, kjer nas je do odhoda vlaka razveselje
val s krasnimi komadi vrli sevniški salonski or
kester, zato mu tudi iz tega mesta iskrena hvala! 

Učiteljski konvikt. Ob veselem navdušenju 
smo se spomnili tudi »Učit. konvikta« in nabrali 
zanj znesek 205:20 Din. 

+ Slovenjebistriško učiteljsko društvo je 
zborovalo v soboto 5. junija v Žg. Polskavi. 

Navzočih je bilo 38 članov. 
Pozdrav: Po običajnem prisrčnem pozdravu 

tov. predsednika vsem došlim tovarišem in tova
rišicam omenja, da se danes vrši že osmič zbo
rovanje na tej šoli ter mu je čast pozdraviti bivše
ga dolgoletnega predsednika nadučitelja Sabatija, 
moža, s katerim je zvezana historija naše vasi. Če
stita tov. Senici k dobro uspelemu usposobljenost
nemu izpitu, isto tudi tovarišici Makuc. ki pa je 
bila odsotna. 

Iz srca pozdravlja in čestita tov. Logarju in 
g. soprogi k življenski zvezi. 

Dopisi: Došii dopisi so se prečitali. Med dru
gimi je bil tudi zapisnik o finančnem stanju po
verjenistva za 1. 1925. Istega je tov. Planer natanč
neje proučil in o njem poročal. 

Članstvo se je enoglasno pridružilo zahtevi 
mariborskega učiteljskega društva, da se vrši 
stroga revizija računov. Predsednik se tov. Pla
nerju zahvalil za točno poročilo. 

Učit. dom vabi člane k pristopu. Predsednik 
povdarja veliko važnost tega zavoda, neodpust
ljivo in nedopustljivo pa je, da bi se kratkomalo 
koga sililo, da mora pristopiti in mu celo pred
pisati davek na plačo. Bolje manj, pa to — od 
srca!! 

Delegati za pokrajinsko skupščino so se javili 
prostovoljno. 

Za državno skupščino ni delegatov. 
Predavanje tov. Jauta: Predavatelj je podal 

obširno poročilo o rokotvornem tečaju v Mariboru. 
Predsednik se zahvali za interesanten referat ter 
obljubi detajlirano poročilo v novem šolskem letu. 

Slučajnosti: Tov. Planer je poročal o učitelj
ski zadrugi ter o njenem postopanju napram član
stvu. Predlagal je, da se pošlje sledeči protest 
upravnemu svetu Učiteljske tiskarne. 

Učiteljska tiskarna: Učiteljsko društvo v SI. 
Bistrici zahteva, da sprejme upravni svet »Učit. 
tiskarne« vsakega člana UJU v zadrugo, če se 
prijavi. Učit. tiskarna naj da možnost vsem čla
nom organizacije, da lahko postanejo zadružniki. 
Vsi enake dolžnosti, pa tudi enake pravice. — 
Predlog je bil sogla.sno sprejet. Drugih slučajnosti 
ni bilo. Predsednik se še enkrat zahvali za ude
ležbo ter zaključi zborovanje. 

Po zborovanju smo se napotili v prijazen 
Ogljenšak, na dom tov. predsednika, kjer smo 

bili izborilo pogoščeni. Predvsem gre največja 
hvala njegovi g. soprogi, ki se je tako trudila, da 
nas je zadovoljila vsestransko. Gospa Rainer! 
Se enkrat prisrčna hvalft! 

A. H., tajnica. 
+ Učiteljsko društvo z a srez Konjice je zbo

rovalo 8 V. t. 1. v soli v Zrečah. Prisotnih je bilo 
od 08 clanovic 44 clanovic. 

Tov. predsednik otvori zborovanje s prisrč
nim pozdravom na navzoče, posebe še p a na blag 
gospo tov. sresk. nadzornika Božo Gselmana Tov 
Vidi Štukelj izreče v imenu vseh članov iskreno 
sožalje k izgubi očeta. 

1. Zapisnik se odobri. 
2. Prečitajo se razni dopisi. Na dopis učit. 

društva za Maribor in okolico glede revizije fin. 
stanja in poslovanja poverjenistva se sklene: Za
pisnik nadzorstvenega sveta se vzame na znanje 
s pristavkom, da se zapadli dolgovi brezpogojni 
iztirjajo. 

3. Nato se izvolijo delegati za pokrajinsko in 
državno skupščino. 

4. Poročilo o I. ped. tednu in o rok. tečaju 
poda tov. L. Berce. Društvo naprosi tov. Schella 
in Berceta, da napravita celodneven tečaj za vse 
člane in sicer obvezno. 

5. Za deklaracijo v celotni obliki ni glasoval 
nihče. Po precej hudi debati je bil sprejet pred
log: Učiteljsko društvo za srez Konjice ostane pri 
svoji izjavi, podani na občnem zboru 16. jan. t. 1. 

6. Tov. Friedl referira o redigiranju pravil 
UJU. Sprejeti so bili sledeči predlogi: 

1. Sedanja sestava poverjeništev naj ostane. 
3. Član je lahko vsak strokovno naobražen 

učitelj in veroučitelj. 
5. Slušatelji viš. ped. šole so lahko člani, 

kjer hočejo. S tem odpade potreba ustanovitve po
sebnega društva. 

6. Člani glavnega odbora in eksekutive se 
volijo potom delegacije po proporcu članov. 

7. Glavna,skupščina naj se vrši začetkom av
gusta. Določi jo glavni odbor in sicer vsakokrat 
pri drugem poverjeništvu. Pokrajinska skupščina 
se naj vrši julija. 

8. Društvena pravila naj se spravijo v sklad 
s poverjeništvenimi in glavnimi pravili. 

7. a) Tov. nadz. Bož. Gselman je podal za
nimiv referat o smernicah za povzdigo učitelj
skega ugleda in vpliva med ljudstvom. Tov. pred
sednik se mu iskreno zahvali za njegovo požrtvo
valnost. 

b) Društvo naprosi starejšega tovariša, da 
nam na prihodnjem zborovanju poda sliko svojega 
delovanja. 

c) Društvo se obrne s prošnjo na založnika 
KleinmavrBamberg in na g. vel. župana dr. O. 
Pirkmajerja v zadevi izdajanj Lavtarjevih računic. 


